

DOI: 10.18572/1812-3805-2019-10-45-52

Изменение доктрины ювенальной юстиции под влиянием идей гуманизма и наук о человеке (на примере концепции индивидуализации обращения с правонарушителем)

*Шестакова Любовь Александровна,
старший преподаватель кафедры уголовного процесса и криминалистики
Самарского национального исследовательского университета
имени академика С.П. Королева,
кандидат юридических наук
lyuboshestakova@yandex.ru*

В данной статье автор рассматривает теоретические основания возникновения и динамического развития правового института ювенальной юстиции. Используя методологию науки философии права, сравнительного правоведения и руководствуясь принципом историзма, автор стремится выявить универсальные принципы функционирования ювенальной юстиции вне зависимости от локальных правовых систем. Изменение концепций ювенальной юстиции связывается с изменением концепций иных областей научного знания сферы гуманитарных и социальных наук.

Ключевые слова: публичное право, процессуальное право, уголовно-процессуальное право, ювенальная юстиция, правовая доктрина, философия права.

Change in the Juvenile Justice Doctrine under the Influence of the Ideas of Humanism and Social Sciences (on the Example of the Concept of Individualization of Dealing with an Offender)

*Shestakova Lyubov A.
Senior Lecturer of the Department of Criminal Procedure
and Criminalistics of the Samara National Research University
PhD (Law)*

In this article the author examines the theoretical grounds for the emergence and dynamic development of the legal institution of juvenile justice. Using the methodology of the science of the philosophy of law, comparative jurisprudence and guided by the principle of historicism, the author seeks to reveal the universal principles of the functioning of juvenile justice regardless of local legal systems. The author reveals the systematic nature of the interaction of the basic principles of the criminal procedural law of various local legal systems on the example of the establishment and implementation of the legal institution of juvenile justice. Changes in the concepts of juvenile justice are associated with changes in the concepts of other areas of scientific knowledge in the humanities and social sciences.

Keywords: public law, law of process, law of criminal process, juvenile justice, law doctrine, philosophy of law.